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اراده ای برای جبران رهاشدگی بازارِ مسکن؛    

اقدامات دولت در افزایش و داشتن نظارت و بازرسی 
مســتمر از مشاوران املاک موجب کاهش قابل توجه 
قیمت مسکن در استان های مختلف نظیر سه و هشت 
دهم درصد در تهران، شهرهای جدید پردیس و پرند به 
ترتیب ۲۰ و ۲۵ درصد و در استان های خراسان رضوی، 

خوزستان و فارس شده است.
در مدتی که آغاز فعالیت دولت سیزدهم می گذرد تلاش 
کرده این بخش را ساماندهی کند و از مشکلات ایجاد 
شــده ناشی از بی توجهی به این بخش مردم بکاهد که 
یکی از اقدامات انجام شده در این زمینه پملب ۲ هزار و 
۹۸۶ واحد متخلف و بدون مجوز صنفی مشاور املاک 

در کشور بود.
از سویی هم سامانه اجاره بها را ایجاد و راه اندازی کرده 
تا همه قراردادهای اجاره در آن ثبت شود که این سامانه 
در راستای شفاف سازی و ساماندهی اجاره بها طراحی 
شــده اســت و با توجه به اطلاعات وارد شده ملک را 
کارشناســی و میزان اجاره بها و کمیسیون مستاجر و 

موجر را تعیین می کند.
مشهد مقدس یکی از شهرهایی بوده که این سامانه در 
آن راه اندازی شده است و بنا بود تا پایان شهریور ماه در 
بندرعباس هم راه اندازی شود تا وضعیت بازار مسکن 
سامان یافته و جلوی دلالی ها در این بخش گرفته شود 
که در آن شهر برعکس بندرعباس، اتاق اصناف هم پای 

کار آمده بود.
نماینده وزارت راه و شهرســازی در کارگروه تنظیم و 
کنترل بازار املاک و مســتغلات با دستورکار بررسی 
میدانی بازار مسکن و بازرسی از مشاوران املاک وارد 
بندرعباس شــد و علاوه بر تخلف های آشکار برخی 
مشاوران املاک از قیمت های بالای کمیسیون مصوب 
خرید و فروش ملک در این شهر بسیار متعجب شد و 
گفت: در شــهر تهران نرخ  کمیسیون ۲۵ صدم قیمت 
معامله اســت اما در بندرعباس یک درصد بوده که این 

بسیار گران تر از پایتخت است.
علیرضا مُهلِی راه اندازی سامانه اجاره بها را موجب ایجاد 
شفافیت دانسته و گفت: مشهد در راه اندازی این سامانه 
پیشقدم شــد و این سامانه در آن شهر درحال فعالیت 
است که توانسته اثرهای خوبی برای مردم ساکن در این 

شهر و مستاجران داشته باشد.
مُهلِی افزود: این سامانه به طور دقیق به مردم اعلام می کند 
ملک در فلان طبقه بدون آسانســور یا آسانسوردار یا 
انباری فلان منطقــه چه قیمتی دارد و هیچ کس اجازه 

ندارد خارج از فرمول ســامانه ملی اجاره بها، ملکی را 
اجاره بدهد.

وی از عباس کمالی مدیرکل مســکن و شهرســازی 
خواست در فرصت یک ماهه این سامانه را در بندرعباس 
راه اندازی کند و در بحث تعین تکلیف سامانه اجاره بها، 
گفت: سامانه اجاره بها در بندرعباس اجرایی می شود و 
مردم می توانند از آن استفاده کنند و صدور کد رهگیری 
اجاره، رایگان شــده و نباید ریالــی بابت دریافت آن 

بپردازند.
اکنون یک ماه از وعده مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان 
به نماینده وزارت راه و شهرسازی در کارگروه تنظیم و 
کنترل بازار املاک و مستغلات برای راه اندازی سامانه 
اجاره بها در بندرعباس می گذرد و خبری از راه اندازی 
آن نیست و مشخص هم نیست مردم بندرعباس تا چه 
زمانی باید وضعیت موجود در بازار مســکن این شهر 

را تحمل کنند.
مردم هرمزگان در این خصوص نکاتی مطرح کرده اند، 
فردی گفته اســت: برای اجاره مسکن کاری نمی کنند 
و می گویند سالی ۲۰ درصد افزایش، بعضی ها از ابتدا 
کرایه را غیر منطقی اعلام می کنند که این درست نیست 
و چنانچه ســامانه اجاره بها در این شهر ایجاد شود و 
صاحبخانه ملک را گران بدهد، دولت باید از نظر مالیات 

و ساخت وساز همراهی کند.
فرد دیگری گفته اســت: مبنای محاسبه رهن و اجاره 
برآورد شــود تا هر کسی به دلخواه خود قیمت تعیین 

نکند و بهای مشخصی وجود داشته باشد.
همچنین فرد دیگری هم گفته اســت، شما هیچ کاری 
نمی کنید فقط مردم را ســرکار گذاشته اید و مشاوران 
املاک خون مستاجرها را توی شیشه کردند، چه زمانی 

می خواهید کاری کنید.
یا فردی دیگر چنین گفته اســت: مالک قیمت ملک را 
نمی دهد بلکه بنگاه مشاور املاک قیمت ها را مشخص 
می کند و بنگاهی ها با ۹۰ درصد مالکان رابطه نزدیک 
دارنــد و قیمت ها را تعیین می کنند و مرجعی هم برای 

قیمت گذاری وجود ندارد.
معاون ساختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان در 
خصوص علت تاخیر ایجاد شده در راه اندازی سامانه 
اجاره بها گفت: منطقه بندی مسکن به عنوان پیش نیاز 
فعال سازی سامانه اجاره بها توسط شرکت مشاور در 
بندرعباس آغاز شده و این مشاور درحال بررسی نرخ ها 

و قیمت مسکن در مناطق مختلف این شهر است.
سعید حاجبی افزود: قصد نداریم کار ابتر بماند و یا سامانه 
به نحوی فعال شود که مردم نتوانند از آن استفاده کنند، به 
همین دلیل نمی توانیم زمان دقیقی برای راه اندازی سامانه 

اجاره بها در شهر بندرعباس بدهیم.
وی ادامه داد: پس از اتمام مرحله منطقه بندی مســکن 
در بندرعباس، قیمت ها براساس نرخ واقعی هر منطقه 
بر روی ســامانه اجاره بها قرار می گیرد که امیدواریم به 

زودی شاهد تحقق راه اندازی این سامانه باشیم.
معاون ساختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان 
با اشــاره به اینکه اصناف در ســایر استان ها پای کار 
ساماندهی وضعیت مسکن برای کاستن از مشکل های 
مردم هســتند، افزود:  وضعیت در شهر بندرعباس به 
گونه ای دیگر است و مقاومت ها، اعتراض هایی دیده 
می شــود که جای تعجــب دارد و امیدواریم بتوانیم 
اصناف را برای بهبود وضعیت مســکن مردم پای کار 

بیاوریم.
حاجبی خاطرنشــان کرد: بنابراین کار در بندرعباس 
بسیار دشــوارتر و سخت تر از سایر استان ها بوده و از 
طرفی هم کاری که باید در ۱۰ ســال گذشته در بخش 
مســکن هرمزگان انجام می شد را اکنون باید در ظرف 

یک سال و یک ماه انجام داد.
وی یادآور شــد: بایســتی امیدوار بود بتوان اصناف را 
مانند شــهرهای دیگر همچون مشهد مقدس پای کار 
ســاماندهی مســکن آورد، اصناف در آن شــهر که با 
دلسوزی که نســبت به زندگی مردم داشتند به کمک 
مسوولان آمدند تا شرایط اجاره بها و بازار مسکن برای 

شهروندان بهبود پیدا کند.

هرمزگان، زیر ذره بین نظارت  است
        اقتصاد کیش -    تهیه مسکن یکی 
از دغدغه هــای مــردم کشــور به ویژه 
بندرعباس است که دولت تلاش دارد به 
رهاشدگی ۱۲ ساله بازار مسکن پایان داده 
و با نظارت موثر و مســتمر بر آن و اجرای 
قانون، زخم های وارد آمده بر پیکره جامعه 

را التیام بخشد.

اقتصاد کیش -   محسن زارعی رئیس مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی وزارت 
آمــوزش و پرورش که به عنوان نماینده مقام عالی وزارت آموزش وپرورش در آیین 
بازگشایی مدارس هرمزگان در استان حضور داشت به اتفاق محمد قویدل مدیر کل 
آموزش و پرورش، پس از برگزاری آیین نمادین زنگ بازگشایی مدارس با امیر شهرام 

ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران دیدار کرد.
هدف این دیدار توســعه هنرســتان های جوار نیروی دریایی، بررســی وضعیت 
هنرستان های جوار در ناحیه دو بندرعباس و جاسک، جذب فارغ التحصیلان هنرستان 
دریایی در نیروی دریایی و دانشگاه افسری، انعکاس موفقیت های نیروی دریایی در 
کتب درســی مرتبط بارشته دانش آموزان و بسیاری از موارد دیگر در راستای توسعه 

هنرستان ها از محورهای این دیدار و گفت وگو بود.
در این دیدار امیر شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
ضمن تبریک فرارسیدن مهرماه، آغاز سال تحصیلی جدید را به دانش آموزان و معلمان 

در سراسر ایران اسلامی تبریک گفت و برای آنان آرزوی موفقیت و کامیابی کرد.
در پایان این دیدار تصمیم گیری و برنامه ریزی لازم در خصوص موارد مطرح شــده 
انجام ، و قول همکاری مساعد از سوی طرفین در جهت ارتقای کیفیت آموزش های 

هنرستانی دانش آموزان صورت پذیرفت.

در آیین بازگشایی مدارس هرمزگان صورت گرفت:

دیدار نماینده وزیر آموزش وپرورش با فرمانده 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران

هدایت صحیح سیاست های سرمایه 
گذاری با تشکیل کارگروهای دریا پایه

اقتصاد کیش-    مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان بر هدایت صحیح سیاست های 
سرمایه گذاری با تشکیل کارگروهای دریا پایه تاکید کرد.

حسین عباس نژاد با بیان اینکه استان هرمزگان با برخورداری از یکهزار و ۸۴ کیلومتر 
نوار ســاحلی ۲۸ درصد از ســاحل کشور را در اختیار دارد اظهار داشت: آنچه طی دو 
جلسه کارگروه دریا محور در استان هرمزگان مورد بررسی قرار گرفته تاکید بر بهره 
مندی صحیح و مناسب از فعالیت های دریایی و ساحلی و نیز توسعه متوازن مناطق با 
هدف رونق اقتصاد محلی و ارتقا معیشت ساحل نشینان ساکن درکرانه خلیج فارس و 

دریای عمان مبتنی بر فعالیت های دریا محور بوده است.
مدیــرکل بنــادر و دریانوردی هرمزگان اقتصاد دریا محور را با توجه به ظرفیت های 
خدادادی ســندی پیشــرو عنوان کرد که می توان با اعتماد به توان داخلی، بهره گیری 
ازظرفیت های بخش خصوصی تصاحب بازارها جدید، ایجاد بســتر رقابت پذیری 

با سایر کشورها و همچنین افزایش راندمان اقتصادی در منطقه را تحت تاثیر قرارداد.
وی اقتصاد دریا محور را نه تنها یک مدل تجاری پویا فقط برای اقتصاد دریایی، بلکه 
رویکردی نظامند جهت تقویت رشد فعالیتها پایداری زیست محیطی و زمینه مشارکت 
اجتماعی دستگاهای دولتی و ظرفیت های بخش خصوصی جهت کمک به کسب 

ثروت، توسعه پایدار منطقه وایجاد اشتغال مولد عنوان کرد.
مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان پیشرفت، آبادانی و توسعه پایدار و نیز هدایت 
صحیح سیاســت های سرمایه گذاری در زمینه دریایی و ساحلی را از مزایای اقتصاد 
دریا محور برشمرد و بر جلب مشارکت عمومی در همه سطوح و ارتقا همکاری های 

محلی و ملی که لازمه تحقق این مهم است تاکید داشت.
عباس نژاد تشــکیل یــک دبیرخانه قوی برای کارگروه اقتصــاد دریامحور و ایجاد 
کارگروه هایــی ذیل آن بطور مصداقی کارگروه تخصصی تجارت دریایی و تعریف 
طرح های مختلف، افزون برآن پایش تصویری بنادر و هر آنچه که می توان در توسعه 
و رقابت با بنادر منطقه ماثر باشد را مواردی دانست که در دومین نشست کارگروه دریا 

محور مورد تاکید نماینده عالی دولت در استان بود.
وی افزود: از این رو در جلســه پیش رو که نیمه مهرماه ســال جاری برگزار خواهد 
شد اعضای کارگروه می بایست، ساختارهای پیشنهادی خود شامل اعضا، میهمانان، 
اندیشکده ها را اعلام تا تصمیم نهایی در رابطه با کارگروه تجارت دریا محور و دیگر 

کارگروهای همراستا اتخاذ گردد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان تاکید کرد؛

 

اقتصاد کیش -      رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان گفت: 
حمایت برای پیشرفت فعالیت اقتصادی فعالین اتاق بازرگانی نیز سرلوحه امور است.

محمدرضا صفا در نشستی خبری، با بیان اینکه  هرمزگان در سال گذشته ششمین اتاق 
بازرگانی برتر کشــور شناخته و معرفی شد، افزود:  در بحث آموزش نیز در کشور با 
برگزاری ۱۵۷ دوره آموزشی مورد نیاز فعالین اقتصادی و آموزش ۴۸ هزار ساعت نفر 

در رتبه نخست قرار داریم.
وی ادامه داد: در بخش بین الملل می توان به اعزام هیات تجاری استان هرمزگان به عراق، 
عمان، قطر و تاجیکستان و فتح باب مذاکره با کشورهای همسایه به ویژه کشورهای اکو 

برای تبادل تجاری اشاره کرد.
صفا با بیان اینکه دومین اتاق بازرگانی کشــور هســتیم که به ICC جهانی پیوستیم و 
هرمزگان دارای وجاهت خاص و خوبی در این مجمع جهانی است، عنوان کرد: در 
خدمات و راه اندازی دفتر "کارنه تیر" هرمزگان تلاش بسیاری شد و اتفاق بزرگی رخ 
داد و در ماه آینده در ژنو سوئیس با سازمان "ایرو"، در بحث ترانزیت کالا در خصوص 
راه اندازی دفتر نمایندگی این سازمان به عنوان هاب کشور و منطقه رایزنی کرده ایم 
که با راه تحقق این موضوع درآمد ارزی کشور در حمل و نقل ترانزیت بالا می رود و 

کریدور ترانزیتی کشور افزایش می یابد.
وی با اشاره به اینکه نفت لاوان، نفت فلات قاره و شرکت نفت ستاره خلیج فارس نیز 
در انتقال کارت فعالیت بازرگانی به هرمزگان نیز موفق بودند و این نشان دهنده حرکت 
مناســب در انتقال درآمدهای استان به درون هرمزگان است، عنوان کرد: افزایش ۵۰ 
درصدی تشکل ها با فعالیت ۱۲ تشکل در سالجاری و افزایش ۱۵ درصدی کمیسیون 

ها برای تسهیل در امور و رفع مشکلات از دیگر برنامه های اتاق بازرگانی است.
صفا با بیان اینکه افتتاح دفتر نمایندگی مستقل در بندرلنگه، جاسک، میناب، قشم و 
کیش از برنامه های گســترش فعالیت اتاق در سراسر استان هرمزگان است، تصریح 
کرد: در سیل، زلزله و تمامی اتفاقات و وقایع اتاق بازرگانی حضور داشته و خود را در 

کنار مردم دیده و می بیند.
وی بیان کرد: کسب رتبه نخست امنیت سرمایه گذاری و رشد اقتصادی در کشور برای 
هرمزگان دستاورد بزرگی است و نشان از تلاش مسئولین به ویژه استاندار هرمزگان 

در این زمینه است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان با اشاره به اینکه ۹۰ درصد 
شرکت های بزرگ استان هرمزگان عضو اتاق بازرگانی نیستند که سهم استان برگردانده 
شود، اضافه کرد: اخیرا با رایزنی ها صورت گرفته در تلاشیم که بتوانیم کارت فعالیت 

بازرگانی شرکت های بزرگ را در هرمزگان فعال کنیم.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان با بیان اینکه با اینکار قدرت 
اقتصادی هرمزگان افزایش می یابد و قدرت چانه زنی ها بالا می رود، خاطرنشان کرد: 
امیدوارم رسانه ها مطالبه گر این موضوع بوده و در نتیجه تلاش شود تا هرمزگان در 

مسیر توسعه گام بردارد.
صفا با اشاره به اینکه کارت بازرگانی افرادی که دفاتر فعالیتی نداشته اند، تعلیق شد، 
عنوان کرد: با راه اندازی مجدد دفتر و دریافت کد بیمه ۹۰ درصد این کارت های تعلیقی 

بار دیگر به چرخه فعالیت بازگشتند.
وی با بیان اینکه ۱۶۲۲ کارت بازرگانی فعال در استان هرمزگان موجود است، اضافه 
کرد: در سال گذشته ۱۲۰ کارت به تعلیق درآمد که ۹۰ درصد آن ها در سالجاری رفع 

تعلیق شده اند.
صفا با اشاره به اینکه نه بنده نه اعضای هیات رئیسه از اتاق بازرگانی هرمزگان نه حقوقی 
می گیرند و نه بیمه هستند، عنوان کرد: در سفرهای تجاری که با ارسال دعوتنامه همراه 
است و اجبار به حضور است، هزینه بلیط و اقامت با اتاق بازرگانی است و در سفرهای 
تجاری و بازدید از نمایشگاه نیز تنها بخشی از سفر با اتاق بازرگانی است و برای فعالین 

اقتصادی سفر ۲۰ درصد تخفیف سفر اعمال می کنیم.
وی با بیان اینکه به شخص کمک نمی کنیم بلکه برای ارائه خدمات و دستاورد اقتصادی 
فعالین نیز همه جوره پای کار هستیم، اظهار کرد: حمایت برای پیشرفت فعالیت اقتصادی 

فعالین اتاق بازرگانی نیز سرلوحه امور است.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان با اشاره به اینکه در بخش 
خصوصــی، درآمد در اولویــت قرار دارد، تصریح کرد: خطوط پروازی و دریایی نیز 
همین گونه است و اگر استقبالی از مسیر پروازی از بندرعباس به عمان و قطر نشود 

تعداد خطوط کاهش می یابد.
وی با بیان اینکه هفته ای یک پرواز از بندرعباس به عمان صورت می گیرد که به دلیل 
کمبود مسافر است، عنوان کرد: در بحث جابه جایی مسافر با کشتی هم به همین دلیل 

این خط سفر دریایی نیز اکنون راکد است.
صفا با اشاره به اینکه در بحث توسعه بازار، بین الملل، تشکل ها و سیاست های کلی 
در سه مرحله کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت برنامه ریزی صورت گرفته است، 
خاطرنشان کرد: میز هندوستان، پاکستان و روسیه در حال تداوم و تبادل نظرات طرفین 

است.
وی در پایان بودجه مصوب اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی هرمزگان در 
سالجاری را ۱۰۰ میلیارد تومان اعلام و عنوان کرد: البته این بودجه در شرایطی است که 

مشخص نیست چه میزان از آن محقق می شود.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان:

به دنبال توسعه فعالیت های اقتصادی 
هرمزگان هستیم

اقتصاد کیش -   رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی بندرعباس 
از حمل و نقل عمومی رایگان اتوبوس های درون شهری برای دانش آموزان تا پایان 

مهر ماه خبر داد.
یعقوب دبیری نژاد رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی بندرعباس با 
اشاره به  حمل و نقل رایگان برای آموزان در بندرعباس با اتوبوس های درون شهری 
تا پایان مهر ماه گفت: هزینه های اجرای این طرح توسط شهرداری بندرعباس تأمین 
می شود و در صورت تأثیر مثبت آن بر کاهش بار ترافیک در ساعات شروع و تعطیلی 

مدارس، این طرح را تا پایان سال تحصیلی ادامه خواهیم داد.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: با وجود اینکه طبق قانون، محدوده 
خدماتی شــهرداری بندرعباس فقط تا مبادی ورودی شــهر است، بخش مهمی از 
ظرفیت اتوبوس های شــهرداری به تردد دانشجویان دانشگاه هرمزگان اختصاص 
داده شــده که مشکلات عدیده ای را برای شــهروندان و دانش آموزان سطح شهر 

ایجاد کرده است.
دبیری نژاد گفت: از مسئولان دانشگاه هرمزگان درخواست داریم در این خصوص 

چاره اندیشی کنند تا بتوانیم پاسخگوی گلایه های بحق مردم باشیم.
او گفت: با وجود همه کاستی ها، تردد اتوبوس های درون شهری به نحوی برنامه ریزی 

شده است تا دانش آموزان بتوانند برای رفت و آمد از این امکانات استفاده کنند.

حمل و نقل دانش آموزان بندرعباس
 تا پایان مهرماه رایگان شد

اقتصاد کیش -     فرمانده انتظامی استان هرمزگان از کشف ۳ هزار و ۵۴۵ متر مربع 
زمین خواری به ارزش ۳۵میلیارد ریال در شهرستان بندرعباس خبرداد.

ســردار علی اکبر جاویدان بیان داشــت: در اجرای طرح مبارزه با جرایم اقتصادی 
پدیده شوم زمین خواری شکایتی مبنی بر تصرف اراضی دولتی به مالکیت راه و شهر 
سازی استان به اداره مبارزه با جرایم اقتصادی پلیس امنیت اقتصادی واصل و موضوع 

بصورت ویژه در دستور کار قرار گرفت.
وی افزود : با بررسی های دقیق صورت گرفته مشخص شد فردی به هویت معلوم 
در یکی از مناطق روستایی حاشیه ای بندرعباس با دیوارکشی و ساخت و ساز متراژ 
۳هزار و ۵۴۵ متر مربع از اراضی متعلق به اداره راه و شهرسازی را بصورت غیرقانونی 
تصرف کرده است.این مقام ارشد انتظامی استان اظهار داشت: در اجرای دستور مقام 
قضائی، متهم به پلیس امنیت اقتصادی احضار از ایشان تحقیقات لازم انجام و ضمن 
تفهیم اتهام با تشکیل پرونده جهت ادامه رسیدگی و سیر مراحل قانونی به دادسرای 

عمومی و انقلاب بندرعباس معرفی شد.
فرمانده انتظامی اســتان هرمزگان ارزش اراضی ملی کشف شده در این عملیات را 
برابر اعلام نظر کارشناسان مربوطه ۳۵ میلیارد ریال عنوان کرده و بیان داشت :حفظ 
و حراست از بیت المال و اراضی ملی یکی از اولویت های ماموریت پلیس است که 

این موضوع با جدیت و اقتدار پیگیری و دنبال خواهد شد.

فرمانده انتظامی هرمزگان عنوان کرد؛

کشف زمین خواری۳۵ میلیاردی
 در هرمزگان

اقتصــاد کیش-       مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از 
ساخت و بازسازی ۳۱۰۰ قطعه تخصصی، طی نیمه 

اول سال ۱۴۰۲ در این نیروگاه خبر داد.
داریــوش محمودی عنوان کرد: یکی از افتخارات 
نیروگاه در ســال های اخیــر، خودکفایی در زمینه 
ســاخت ۹۰ درصد قطعات نیروگاهی است و این 
مهم در ســایه حمایت از تولید داخلی، همکاری 
با شــرکت های دانش بنیــان و بــا صرفه جویی 
ارزی بســیار زیادی محقق شــده است و قطعات 
ساخته شــده برگ زرینی از افتخــارات صنعت 
برق هرمزگان به ویژه شــرکت مدیریت تولید برق 

هرمزگان بشمار می رود.
مدیرعامل نیروگاه بندرعباس افزود: این نیروگاه در 
نیمه اول ســال ۱۴۰۲، موفق به بومی سازی بیش از 
۳۱۰۰ قطعه مهم کوچک و بزرگ نیروگاهی شــده 
کــه علاوه بر صرفه جویی ارزی، گام بســیار مهمی 
در عرصه افزایش دانش این بخش مهم صنعت برق 

کشور برداشته است.
محمودی بیان کرد: در این بازه زمانی قطعات یدکی 
یاتاقان G.R.FAN ، یاتاقان گایدبیرینگ و لقمه برنجی 
یاتاقان گاید، پکینگ شات آف والو مازوت، اکسپنشن 
جی جی ۴ و۵، پوسته پمپ کمکی تلمبه خانه، دستگاه 
خنک کن میانی کمپرسور)اینترکولر(، شافت پیستون 
سیلندر کمپرسور، کوپلینگ و اکسپنشن آکاردئونی 
G.R.FAN ، فلاکســیبل مشعل مازوت، گلوب ولو 
فشارقوی، المنت فیلتر ایستگاه گاز، فنرهای سوپاپ 

و ســیل هوای سوت بلوئر کوره، بابیت ریزی یاتاقان 
G.R.FAN، المنت فیلتر گاز خشــک، کاور ســیل 
رینگ، ســیل روغن یاتاقان شــماره ۲ واحد گازی، 
 C.W.PUMP دیسشارژ کیسینگ، استینلس استیل

آب خنک کن ساخته شده است.
مدیرعامل نیروگاه بندرعباس اضافه کرد: در این مدت 
ترمیم و بازســازی نازل باکس توربین واحد ۴ بخار، 
واشرهای مورد نیاز توربین، شافت پمپ سانتریفیوژ، 
لنس سوت بلوئر لانگســتروم، دوربین های کوره و 
سیستم کنترل ســطح هیترهای فشارقوی، اسپری 

پلیت چپ گرد مشعل گازوئیل، نازلهای مشعل، واشر 
اسپیرال B.C.PUMP ، توسط متخصصان داخلی 

نیروگاه بومی سازی شده است.
وی در پایان مطرح کرد: نیروگاه بندرعباس با ۶ واحد 
تولیدی و با مجموع ظرفیت ۱۳۲۰ مگاوات ساعت 
بزرگ ترین نیروگاه جنوب شرق کشور است که علاوه 
بر تولید پایدار انرژی حیاتی برق و پشتیبانی از شبکه 
سراسری، بخشی وسیع از قطعات مورد نیاز را با تکیه 
بر دانش، تجربه و تخصص کارکنان خود طراحی و 

مورد ساخت و بازسازی قرار می دهد.

ساخت و بازسازی ۳۱۰۰ قطعه تخصصی
 در نیروگاه بندرعباس

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس خبر داد؛


